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Un esvoranc per arreglar

Després de passar-hi una pila de vegades, l’altre dia 
vaig ser conscient del mal estat d’una infraestructu-
ra ferroviària molt menuda i concreta, d’ús quotidià. 
Ara no parlo dels retards i col·lapses tan habituals 
de Renfe, sinó de la precarietat del pas informal que 
hi ha per accedir a l’estació Granollers-Canovelles 
pel seu darrere: pel barri de Terra Alta i de Can 
Gili. És tracta d’un pas de vianants extraoficial que 
des de fa molts anys fan servir centenars d’usuaris 
d’aquests barris granollerins i de Canovelles, però 
també de la Vall del Tenes i d’altres zones, que apar-
quem al descampat del costat de l’estació, que resul-
ta molt pràctic, o als carrers del voltant. El cas és 
que els nombrosos usuaris que accedim a l’estació 
per aquí travessem les vies pel dret, perquè no hi 
ha unes travesses que marquin un camí, i superem 
el desnivell per arribar a les vies com baixant un 
marge desfet, perquè no hi ha un petit tram d’esca-
les que permetin fer-ho amb normalitat. La cosa no 
és precisament nova perquè la recordo així d’anys i 
panys i tot sovint hi he vist gent entrebancar-s’hi, 
girar-s’hi un peu o dones amb serioses dificultats 
per fer-hi passar un cotxet. L’altre dia, però, va ser 
una dona gran la que va caure de quatre grapes a 
terra i em va fer adonar que tanta precarietat no és 
justificable. Segurament, la deixadesa del pas es deu 
al fet que aquesta no és una entrada oficialment 
reconeguda, però és una evidència que és molt uti-
litzada, tant o més que l’oficial. I, per tant, tocaria 
fer-hi alguna cosa. Ja sabem que les grans inversions 
per al desdoblament de la línia Barcelona-Puigcerdà 
van per llarg, però les mínimes millores que neces-

sita aquest accés freqüentat a l’estació del Nord no 
s’haurien de fer esperar més.

Tv cardedeU, assegUrada

Que un canvi de darrera hora al Senat a la llei de la 
societat de la informació permeti assegurar la con-
t i n u ï t a t  d e 
TV Cardedeu 
com una tele-
visió comuni-
tària, és una 
notícia excel-
lent. Aques-
ta emissora 
pionera de la 
televisió local 
a l’Estat esta-
va legalment 
condemnada 
a posar fi a les 
seves emissi-
ons en haver 
renunciat a participar al projecte comarcal de la 
Televisió Digital Terrestre (TDT) que força l’apaga-
da analògica. Una esmena del PSOE que s’ha apro-
vat permetrà que totes les televisions sense ànim 
de lucre creades abans de 1995 puguin obtenir una 
llicència per emetre en senyal digital, a banda de les 
concessions que ja s’han atorgat a cada múltiplex 
comarcal de la TDT. I TV Cardedeu és una televisió 
emblemàtica que, de fet, és qui el 1980 va trencar 
–simbòlicament, és clar– el monopoli televisiu de 
TVE. A més, però, ha estat una autèntica escola de 

periodisme televisiu i de participació veïnal demo-
cratitzadora que no es podia deixar perdre. És un 
contrasentit que processos de legalització aparellats 
a avenços tecnològics com el de la TDT comportin 
la fi de projectes televisius valuosos. I seria un gran 
què poder trobar igualment sortides per a televisi-
ons com Canal SET, de Santa Eulàlia de Ronçana, 

que no volen perdre la vocació estrictament 
local que en justifica l’existència.

Un bosc al cosTaT del congosT

Els de l’associació Gran Centre Granollers 
saben empescar-se-les totes a l’hora de tro-
bar projectes socials i culturals que acom-
panyin l’acció comercial de l’associació. La 
nova campanya de promoció de la seva tar-
geta de pagament, amb l’eslògan Ajuda’ns a 
plantar un nou bosc, torna a ser una manera 
imaginativa i cívica d’estimular les compres 
amb aquesta moneda local pròpia, que des-
tina part de la seva facturació a l’acció soli-
dària. Per cada deu targetes noves activades 

es plantarà un arbre en un espai del marge esquerre 
del Congost, que s’anirà creant de mica en mica. Es 
tracta d’un espai de 25.000 metres quadrats cedit 
per l’Ajuntament, i la progressiva plantació d’arbres 
vol contribuir modestament a la lluita contra el can-
vi climàtic. Es podrà dir el que es vulgui –fins i tot 
que fan oportunisme per captar clients–, però no es 
pot negar que saben buscar bons pretextos per estar 
implicats en la societat a la qual serveixen i de la 
qual viuen.

L’accés a l’estació del Nord des del barri de Terra Alta

EL BLOC
com si diguéssim Vicenç Relats

Santa Eulàlia de Ronçana

Pere Nadal

El govern municipal de 
Santa Eulàlia de Ronçana 
(ERC,PSC) vol fer una 
reunió amb els veïns del 
Serrat que, durant el període 
d’informació pública, han 
presentat al·legacions al 
projecte bàsic de la planta 
agrícola de compostatge 
(PAC) que s’ha de fer a 
Rosàs. Abans d’aquesta 
trobada, s’organitzarà 
una visita a la planta de 
compostatge de Torrelles de 
Llobregat (Baix Llobregat), 
en què també participaran 
els grups polítics i tècnics 
municipals. 

Aquesta és la proposta, 
acordada per unanimitat, 
que l’alcalde, Enric Barbany, 
va fer dijous al final del ple 
monogràfic sobre la planta 
agrícola de compostatge. 
La sessió es va convocar a 
petició de CiU, el principal 
grup de l’oposició, crític amb 
aquesta iniciativa. La fede-
ració pensa que el projecte 

s’està portant amb preci-
pitació i manca de rigor. El 
regidor Andreu Gual va dir 
que el seu grup “discuteix la 
idoneïtat de la ubicació” de 
l’equipament, i es va queixar 
de falta d’informació. Per 
CiU, la planta agrícola de 
compostatge “no és una prio-
ritat”. “És un caprici polític”, 
va manifestar Gual. A més 
de reclamar un altre estudi 
econòmic i un d’impacte 
ambiental, CiU va demanar 
que “el tema s’analitzi dins 
del POUM”. Els regidors 
de la federació també van 
expressar la seva preocupa-
ció per possibles problemes 
de mobilitat, pudors, sorolls 
o filtracions al subsòl. El 
govern, en canvi, va dir que 
aquest equipament és pri-
oritari, i va recordar que es 
tracta d’un procés compar-
tit des del 2004. El regidor 
d’Obres, Santi Martí (ERC), 
va explicar que la ubicació és 
“totalment adequada” i que 
“els passos, fins ara, s’han 
fet amb molta cura”. D’altra 
banda, el regidor de Serveis 

Ambientals, Martí Ferrés 
(PSC), va indicar que la plan-
ta agrícola de compostatge 
tancaria el cicle del sistema 
porta a porta, implantat fa 
dos anys. Ferrés va enumerar 
diversos beneficis socials, 
econòmics i de mobilitat que 
comportaria la instal·lació. 
L’Ajuntament calcula que 
el tractament de la matèria 
orgànica a Santa Eulàlia 
permetria un estalvi d’uns 
80.000 euros anuals.

El govern municipal va 
expressar certa sorpresa per 
la posició de CiU, perquè la 
federació havia votat favo-
rablement la ubicació de la 
planta i també l’adjudicació 
al gestor, tal com va dir Santi 
Martí. Davant d’això, Andreu 
Gual va dir que “reconside-
rem posicions quan veiem 
que hi ha veïns que poden 
quedar afectats”. 

Una quinzena de veïns del 
sector del Serrat, preocupats 
per possibles filtracions de 
la planta als pous de la zona, 
van seguir el ple de dijous a 
l’Ajuntament. 

CiU insisteix, en el ple, que la instal·lació no és prioritària

L’Ajuntament de Santa Eulàlia es 
reunirà amb els veïns contraris a 
la planta de compostatge

Pares i alumnes 
escullen el nom de Can 
Manent per a la nova 
escola de Cardedeu
Cardedeu

La nova escola de Cardedeu, 
que funciona des del passat 
setembre, es dirà CEIP Can 
Manent, segons van escollir 
la majoria de pares i alumnes 
d’aquest centre. Divendres 
es va fer la festa de bateig 
d’aquesta escola, després de 
triar entre set noms propo-
sats. Les votacions prèvies 
es van fer dimecres i dijous, 
i van quedar com a finalistes 
els noms de Can Manent, 
Roser Pujades i Torrent del 
Pla. Amb el nom de Can 
Manent, l’escola recordarà la 
masia de finals de segle XIX, 
situada en els terrenys on es 
construirà l’edifici definitiu 
d’aquest centre. N.L.

Josep Casas, nou 
president de CDC a 
Sant Pere

Granollers

Josep Casas Bartol ha estat 
elegit nou president de CDC 
de Sant Pere de Vilamajor 
per l’assemblea de militants. 
A l’executiva local també 
hi ha Óscar Ferrer, Susanna 
Martori, Jordi Beltran, Josep 
Maria Llesuy i Higini Herre-
ro, representant de la JNC. 
J.B.M.

ERC es proposa 
recuperar els 
regidors de Sant 
Celoni
Sant Celoni

La secció local d’ERC de Sant 
Celoni es proposa recuperar 
els dos regidors que va per-
dre en les eleccions munici-
pals. Ho va exposar dissabte 
el nou president local, Joan 
Rubiralta, en la presentació 
de la nova executiva. El par-
tit admet que es van cometre 
errors de comunicació que 
van impedir fer veure la fei-
na feta pel partit, però també 
denuncia una campanya “de 
mentides” alimentada per un 
partit, del qual no va dir el 
nom, que va criticar els sous 
que cobraven els seus regi-
dors. S.G. 

Granollers i Mollet 
habiliten sales 
d’estudi

Granollers

Mollet i Granollers posen 
en marxa a partir d’aquest 
dilluns diverses sales d’es-
tudi amb motiu del període 
d’exàmens als instituts i uni-
versitats. A Mollet estaran 
obertes fins a l’11 de febrer 
als centres cívics i a l’Ateneu 
Gran; i a Granollers, fins al 
14, als centres cívics, al Gra 
i a les biblioteques Roca 
Umbert i Joan Camps.


